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ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 

 

ΠΡΑΚΤΙΚΟ Νο 174 

ΤΑΚΤΙΚΗ ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 

Στην Αθήνα, σήµερα την 20η Φεβρουαρίου 2018, ηµέρα της εβδοµάδας Τρίτη και ώρα 

16:00 συνήλθαν σε Τακτική Συνεδρίαση τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, περιόδου 
2017-2018, του ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ (ΣΕΦ), στα γραφεία 

της Aleo,  Ζαλόγγου 4 & Μεσογείων, Αγ. Παρασκευή, κατόπιν της από 25 Ιανουαρίου 

2018 Πρόσκλησης του Προέδρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου κ. Καπέλλου Σωτήρη, 

προκειµένου να συζητήσουν και να λάβουν αποφάσεις στα θέµατα της ηµερήσιας 
διάταξης: 
 

Θέµα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούµενης συνεδρίασης 

Θέµα 2: Ενηµέρωση από τον Σύµβουλο κ. Ψωµά επί των εξελίξεων για θέµατα της αγοράς. 

Θέµα 3: Ενηµέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συµµετείχαν σε συναντήσεις από 

το προηγούµενο ∆Σ µέχρι σήµερα 

Θέµα 4: Ανακύκλωση Φωτοβολταϊκών συστηµάτων – Παρουσίαση Business Plan από ∆. 

Βαρβιτσιώτη  

Θέµα 5: Εισερχόµενη αλληλογραφία  

Θέµα 6: Πιθανή συµµετοχή σε πρόγραµµα κατάρτισης εργαζοµένων σε εταιρίες 

φωτοβολταϊκών (πρόταση εταιρίας DATA RC) – ενηµέρωση από Σ. Πιταροκοίλη 

Θέµα 7: Ταµειακή Ενηµέρωση - εισήγηση από κ. Μανώλη Σούρσο Ταµία ΣΕΦ 

Θέµα 8: Οικονοµικός απολογισµός και καθορισµός ηµεροµηνίας Τακτικής Γενικής 

Συνέλευσης  

Θέµα 9: Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 

 

 

ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  

1. Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

2. Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ   

3. Ο Γραµµατέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ (απών) 
4. Ο Ταµίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ  

5. Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ (απών) 
6. Μέλος    ΞΑΝΘΗΣ ΣΠΥΡΟΣ (απών) 
7. Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ 

 

Στο ∆Σ παρευρέθηκε ο Σύµβουλος του ΣΕΦ κ. Στέλιος Ψωµάς, τα µέλη Ι. Μαρκόπουλος 
(DEGER Hellas), Π. Μπλάτσιος και Π. Φράγκος (TESCO), Β. Γεωργιάδης (ΚΑΥΚΑΣ), 

Γ. Βλάσσης (Copernicus), Ε. Λιάσκας (BIG SOLAR), Τ. Σαρρής και Σ. Παπαλάµπρου 

(juwi), ∆. Βαρλάµης (Jinko Solar), Μ. Καπνισάκης (ARS ATE), Β. Ζορµπάς (PHOENIX 

Solar), Γ. Σωτηρίου και Ν. Κιτσάντας (Aleo solar), Κ. Καρυώτης (Kmetrics), T. 

Σταµατέλλος, Χ. Φίλανδρος, Α. Ζαχαρίου. 

 

Ο Πρόεδρος, αφού διαπίστωσε την απαρτία δεδοµένου ότι παρίστανται αυτοπροσώπως 4 

εκ των 7 µελών του ∆Σ, συνεπώς το ∆Σ βρίσκεται σε απαρτία, κήρυξε την έναρξη της 
συνεδρίασης µε κατά σειρά συζήτηση των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης. Ο Πρόεδρος 
ζήτησε από τα Μέλη του Σώµατος, να καταθέσουν αν έχουν κάποιο θέµα για συζήτηση 

εκτός ηµερήσιας διάταξης. ∆εδοµένης της απουσίας του κ. Βαρβιτσιώτη, το Θέµα 4 

µετατίθεται σε µελλοντική συνεδρίαση του ∆Σ, ενώ για το Θέµα 6 την εισήγηση ανέλαβε 
ο κ. Ψωµάς λόγω απουσίας του κ. Πιταροκοίλη. Επίσης αποφασίστηκε να συζητηθεί το 
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θέµα της αναβάθµισης του site του Συνδέσµου. Έτσι, η ηµερήσια διάταξη τροποποιήθηκε 
ως εξής: 
 

Θέµα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούµενης συνεδρίασης 

Θέµα 2: Ενηµέρωση από τον Σύµβουλο κ. Ψωµά επί των εξελίξεων για θέµατα της αγοράς. 

Θέµα 3: Ενηµέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συµµετείχαν σε συναντήσεις από 

το προηγούµενο ∆Σ µέχρι σήµερα 

Θέµα 4: Αναβάθµιση site Συνδέσµου  

Θέµα 5: Εισερχόµενη αλληλογραφία  

Θέµα 6: Πιθανή συµµετοχή σε πρόγραµµα κατάρτισης εργαζοµένων σε εταιρίες 

φωτοβολταϊκών (πρόταση εταιρίας DATA RC) – ενηµέρωση από Σ. Ψωµά 

Θέµα 7: Ταµειακή Ενηµέρωση - εισήγηση από κ. Μανώλη Σούρσο Ταµία ΣΕΦ 

Θέµα 8: Οικονοµικός απολογισµός και καθορισµός ηµεροµηνίας Τακτικής Γενικής 

Συνέλευσης  

Θέµα 9: Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 

 

Τούτων δοθέντων, άρχισε η συζήτηση των θεµάτων της τακτικής ηµερήσιας διάταξης. 
 

 

Θέµα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούµενης συνεδρίασης 
 

Ο Γραµµατέας παρέδωσε το Πρακτικό της συνεδρίασης στα µέλη, το οποίο είχε ήδη 

σταλεί µε ηλεκτρονικό ταχυδροµείο, για έλεγχο και υπογραφή τους. 
Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο αποφασίζει οµόφωνα, και εγκρίνει το πρακτικό της 

προηγούµενης συνεδρίασης ως υποβλήθηκε. 
Όλα τα µέλη αφού ανέγνωσαν τα πρακτικά υπέγραψαν εγκρίνοντας το πρακτικό χωρίς 
παρατηρήσεις. 
 

 

Θέµα 2: Ενηµέρωση από τον Σύµβουλο κ. Ψωµά επί των εξελίξεων για θέµατα της 
αγοράς. 
 

Ο κ. Στέλιος Ψωµάς ενηµέρωσε τα µέλη για τις τελευταίες εξελίξεις σε ότι αφορά στα 

εξής θέµατα: 

 

- Στατιστικά στοιχεία αγοράς για το 2017. Την περασµένη χρονιά εγκαταστάθηκαν 8,6 

MWp σε πάρκα (τα οποία όµως δεν καταγράφηκαν στα επίσηµα στατιστικά του ΛΑΓΗΕ 

για το 2017, καθώς η ηλέκτριση τους έγινε την περίοδο ∆εκεµβρίου 2017 – Ιανουαρίου 

2018) και 6,3 MWp συστηµάτων αυτοπαραγωγής. Ο κ. Ψωµάς θα αποστείλει σύντοµα 

λεπτοµερές κείµενο µε τα στατιστικά. 

 

- Έγινε ενηµέρωση επί της γνωµοδότησης της ΡΑΕ για τις νέες διαγωνιστικές διαδικασίες 
και του χρονοδιαγράµµατος της υλοποίησης τους. 
 

- Υπήρξε ενηµέρωση για το θέµα του κορεσµού της Πελοποννήσου. Υπήρξε µια αρχική 

εισήγηση υπηρεσιακών παραγόντων προς τον υπουργό Ενέργειας για σταδιακό άνοιγµα 

µέσα στο 2018, η οποία αρχικά απορρίφθηκε και το θέµα παραπέµφθηκε για το 2019. 

Παρόλα αυτά όµως, επειδή µάλλον υπήρξε παρανόηση ως προς το αίτηµα, υπάρχει 
κάποια πιθανότητα να δοθούν κάποια MW ειδικά για ενεργειακές κοινότητες εντός του 

2018. 
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- Έγινε ενηµέρωση για το θέµα της συµµετοχής των νέων έργων στην αγορά 

εξισορρόπησης και της εµπλοκής ΦοΣΕ και ΦοΣΕΤΕΚ µε βάση όσα προβλέπει η 

νοµοθεσία. Πρόθεση του ΥΠΕΝ είναι να λειτουργήσει ως ΦοΣΕΤΕΚ ο Α∆ΜΗΕ για µια 

περίπου τριετία έως ότου αποκτήσει κάποιο όγκο η αγορά για να µπορούν να 

δραστηριοποιηθούν οι ΦοΣΕ. Θα υπάρξει σύντοµα νοµοθετική ρύθµιση ώστε σε κάθε 
περίπτωση, η µέση επιβάρυνση των επενδυτών για την υποχρέωση τους αυτή να µη 

ξεπερνά τα 2 €/MWh. 

 

- Έγινε ενηµέρωση για την νέα Κοινοτική Οδηγία για τις ΑΠΕ (RED II). Συνοπτικά, 

υπάρχουν τρεις τάσεις στην ΕΕ: 1. Του Ευρωκοινοβουλίου (πιο κοντά στις προτάσεις της 
αγοράς), 2. Του Συµβουλίου (συντηρητικές και µακριά από τις προτάσεις της αγοράς) και 
3. Της Κοµισιόν (ενδιάµεση στάση). Ο ΣΕΦ συνεργάζεται µε τη SolarPower Europe επί 
του θέµατος αυτού, το οποίο θα κλείσει διαδικαστικά εντός του 2018 και θα καθορίσει 
τον τρόπο λειτουργίας τω αγορών ΑΠΕ για τη δεκαετία 2021-2030. 

 

Τα µέλη του ∆Σ αλλά και τα παραβρισκόµενα µέλη έκαναν διευκρινιστικές ερωτήσεις 
στον κ. Ψωµά και έλαβαν τις απαντήσεις από αυτόν. 
 

Θέµα 3: Ενηµέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συµµετείχαν σε 
συναντήσεις από το προηγούµενο ∆Σ µέχρι σήµερα 

 

∆εν υπήρξε κάποια ιδιαίτερη συνάντηση πέραν των επαφών «ρουτίνας» µε αρµόδιους 
φορείς. 
 

Θέµα 4: Αναβάθµιση site Συνδέσµου – ενηµέρωση από Σ. Ψωµά και Σ. Καπέλλο 

 

To ∆Σ ενέκρινε οµόφωνα την αναβάθµιση του site του Συνδέσµου (µε βελτίωση κυρίως 
της εµφάνισης του σε κινητά, να γίνει δηλαδή “responsive”), αλλά και απαραίτητων 
µικροαλλαγών στο βασικό site ώστε να καλύπτονται και θέµατα προβολής που ετέθησαν 
από ορισµένα µέλη κατά τη συζήτηση του θέµατος. Η αναβάθµιση αυτή εγκρίθηκε να 

καλυφθεί από το κονδύλι των δράσεων επικοινωνίας που προβλέπεται στον 
προϋπολογισµό για το 2018. 

 

Θέµα 5: Εισερχόµενη αλληλογραφία  

 

∆εν υπήρξε κάποιο σηµαντικό θέµα πέραν της αλληλογραφίας «ρουτίνας». 

 

Θέµα 6: Ταµειακή Ενηµέρωση – Νοµιµοποίηση τραπεζών - εισήγηση από κ. 

Μανώλη Σούρσο Ταµία ΣΕΦ 

 

(α.) Το ταµείο του ΣΕΦ είναι: 
• Καταθέσεις στην Alpha Bank σήµερα 20.2.2018 ποσό 65,960,94 €.  

• Καταθέσεις στην Πειραιώς σήµερα 20.2.2018 ποσό 40.072,16 €.  

• Καταθέσεις στην Εθνική σήµερα 20.2.2018 ποσό 1.000 €.  

• Μικρό ταµείο 166,73 €. 

Ήτοι, σύνολο ταµείου ΣΕΦ: 107.199,83 €.  

 

Θέµα 7: Πιθανή συµµετοχή σε πρόγραµµα κατάρτισης εργαζοµένων σε εταιρίες 
φωτοβολταϊκών (πρόταση εταιρίας DATA RC) 
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Ο κ. Ψωµάς ενηµέρωσε για τις συναντήσεις που είχε από κοινού µε τον κ. Πιταροκοίλη 

µε την εταιρία DATA RC για πιθανή συµµετοχή σε πρόγραµµα κατάρτισης εργαζοµένων 
σε εταιρίες φωτοβολταϊκών. 
 

Η πρόσκληση (που αναµένεται τον Μάρτιο) θα αφορά στον σχεδιασµό και την 
υλοποίηση προγραµµάτων κατάρτισης για τους εργαζόµενους στον ιδιωτικό τοµέα µε 
τελικό ζητούµενο την ενδυνάµωση τους µε πρόσθετες γνώσεις και δεξιότητες και άµεση 

θετική επίπτωση στην επαγγελµατική τους ικανότητα σύµφωνα µε τις πραγµατικές 
ανάγκες των επιχειρήσεων. Οι γνώσεις που θα αποκτηθούν πιστοποιούνται από αρµόδιο 

φορέα. ∆ηλαδή, κάθε εργαζόµενος θα λάβει σχετικό πιστοποιητικό. Κάθε σχέδιο πρέπει 
υποχρεωτικά να περιλαµβάνει: 

Α. ∆ιαµόρφωση προγραµµάτων επαγγελµατικής κατάρτισης σε επιλεγµένες ειδικότητες 
βάσει διάγνωσης αναγκών της αγοράς εργασίας και ειδικότερα βάσει των αναγκών για 

ανάπτυξη νέων δεξιοτήτων και επίκαιρων γνώσεων. 

Β. Παροχή κατάρτισης µε βάση τα ως άνω προγράµµατα επαγγελµατικής κατάρτισης 

Γ. Πιστοποίηση αποκτηθέντων προσόντων/ δεξιοτήτων από τα ως άνω προγράµµατα, 

µέσω αξιολόγησης των γνώσεων και της ικανότητάς τους από διαπιστευµένους φορείς 
πιστοποίησης προσώπων, σύµφωνα µε το διεθνές πρότυπο ISO/OEC17024 ή ΕΟΠΠΕΠ.  

Ο ΣΕΦ είναι δυνητικά δικαιούχος ενός τέτοιου προγράµµατος, αλλά όπως έχουµε πει και 
στο παρελθόν δεν θα επιθυµούσε να αναλάβει διαχειριστικές ευθύνες σε ένα τέτοιο 

πρόγραµµα. Μπορεί βέβαια να αναθέσει τη διαχείριση σε ένα άλλο εξειδικευµένο φορέα 

και ο ίδιος να αναλάβει τµήµατα µόνο του έργου. Ο προϋπολογισµός του έργου µπορεί να 

φτάσει το 1,5 εκατ. €. 

Στην κατεύθυνση αυτή, συζητήσαµε την προοπτική να αναλάβει ο ΣΕΦ το επικοινωνιακό 

κοµµάτι του προγράµµατος (έναντι αµοιβής που θα µείνει στον Σύνδεσµο) και ο 

Σύµβουλος του Συνδέσµου το ρόλο του Επιστηµονικού Υπευθύνου. 

 

Ο κ. Ψωµάς θα ετοιµάσει σχετικό ερωτηµατολόγιο που θα αποσταλεί προς τα µέλη ώστε 
να µπορεί να προετοιµαστεί η σχετική πρόταση. 

 

Το ∆Σ αποφάσισε οµόφωνα να προχωρήσει στη συνεργασία αυτή, µε την προϋπόθεση ότι 
θα διασφαλιστεί από τους όρους της συνεργασίας πως τα προσδοκώµενα έσοδα από τη 

συµµετοχή θα µπορέσουν να καλύψουν ανάγκες του Συνδέσµου για όσο διαρκεί το 

Πρόγραµµα. 

 

Θέµα 8: Οικονοµικός απολογισµός και καθορισµός ηµεροµηνίας Τακτικής Γενικής 
Συνέλευσης  

 

Ο κ. Καπέλλος, παρουσίασε τα οικονοµικά στοιχεία του ΣΕΦ για τη διαχειριστική 

περίοδο 01/01/2017 έως 31/12/2017. Τα έξοδα του Συνδέσµου ήταν 33.695 ευρώ και τα 

έσοδα του 2017 ήταν 39.984 ευρώ (ήτοι 15.080 ευρώ από συνδροµές µελών, 2.504 έσοδα 

από το Ευρωπαϊκό πρόγραµµα του PV Grid και της Eclareon για το Πρόγραµµα PV 

Financing και 22.400 ευρώ από το πρόγραµµα του ΤΕΙ Κρήτης - GSSkills). Το ∆Σ 

επικύρωσε οµόφωνα τον απολογισµό του 2017, που θα παρουσιαστεί στην τακτική ΓΣ 

της Τρίτης 27/3/2017 στις 10.30 το πρωί. Αµέσως µετά ο κ. Καπέλλος παρουσίασε 
αναλυτικά τον προϋπολογισµό για το 2018. Έγινε εκτενής διαλογική συζήτηση και 
παρουσίαση των προς έγκριση δαπανών της Αστικής Εταιρίας. Το τέλος του 2017 ο ΣΕΦ 

είχε αποθεµατικό (συµπεριλαµβανοµένου και του µικρού ταµείου που χειρίζεται ο 
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σύµβουλος ΣΕΦ κ Σ.Ψωµάς) 99.142,16 ευρώ. Σύµφωνα µε τον προϋπολογισµό του 2018 

τα συνολικά έξοδα του ΣΕΦ ανέρχονται σε 39.344 ευρώ (Τακτικά έξοδα 25.644, 

διάφορα/έκτακτα έξοδα/έξοδα µελετών 5.300, σύνολο εξόδων επικοινωνίας 6.000 ευρώ 

και έξοδα προγράµµατος GSSkills 2.400 ευρώ). Ελάχιστο ποσό εσόδων 12.900 ευρώ (25 

εταίροι- µέλη και 20 αρωγά µέλη) και αναµένονται άλλα 22.400 ευρώ από το πρόγραµµα 

GSSkills στο οποίο συµµετέχει ο ΣΕΦ. Με αυτόν τον τρόπο το αποθεµατικό του ΣΕΦ για 

το τέλος του 2018 θα είναι περίπου 95.098 ευρώ. ∆ηλαδή ο προϋπολογισµός του ΣΕΦ 

του 2018 θα είναι πλεονασµατικός, όπως και του 2017. Λεπτοµερής ανάλυση των 
εσόδων/εξόδων του 2017 καθώς και του προϋπολογισµού του 2018, παρατίθεται στο 

τέλος του παρόντος πρακτικού. Το ∆Σ επικύρωσε οµόφωνα τον προϋπολογισµό του 2018 

που θα παρουσιαστεί στην τακτική ΓΣ. 

 

Το ∆Σ αποφάσισε οµόφωνα η Τακτική Γενική Συνέλευση για το 2018 να λάβει χώρα την 

Τρίτη 27.3.2018 και ώρα 10:30 έως 15:00 στο TITANIA HOTEL, Πανεπιστηµίου 52, 

Αθήνα, µε θέµατα:  

 

1. Έγκριση διαγραφής µη οικονοµικά ενήµερων µελών (εταίρων µελών και αρωγών) 

2. Απολογισµός πεπραγµένων ∆Σ και οικονοµικής χρήσης 1.1.2017 - 31.12.2017 - 

απαλλαγή ∆Σ εκ των ευθυνών του 

3. Έγκριση Προϋπολογισµού για το 2018 και καθορισµός συνδροµής µελών για το 

2019 

4. Ενηµέρωση επί τρεχόντων θεµάτων – συζήτηση 

5. Παρουσίαση νέων θεσµικών ρυθµίσεων αγορών ηλεκτρικής ενέργειας και 

προοπτικές της αποθήκευσης ενέργειας. 

 

Θέµα 9: Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 

 

Λόγω της ΓΣ της 27 Μαρτίου 2018, το επόµενο ∆Σ θα πραγµατοποιηθεί την Τρίτη 17 

Απριλίου 2018 και ώρα 16.00, στα Γραφεία ΣΕΦ, Φειδίου 11 και Μπενάκη, 106 78 

Αθήνα 

 

Μη υπάρχοντος άλλου θέµατος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το πρόχειρο  

Πρακτικό. 

 

Αθήνα, 20.2.2018 

 

Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

 

Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ  

 

Ο Γραµµατέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ  (απών) 
 

Ο Ταµίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ 

 

Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ (απών) 
 

Μέλος   ΞΑΝΘΗΣ ΣΠΥΡΟΣ (απών) 
 

Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ 



Σελ. 718 

 

 


